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HELYBEN

Tisztelt Elnök Úr !

Magyarország Alaptörvénye 7 . cikk (2) bekezdése, valamint az egyes házszabály i
rendelkezésekről szóló 10/2014. (II . 24.) OGY határozat 121 . §-a alapján
interpellációt kívánok benyújtani Gulyás Gergely Miniszterelnökséget vezető
miniszter úrnak

„Elviszik Nagy Imre szobrát a Vértanúk teréró7? ”

címmel .

Tisztelt Miniszter úr !

Az Országgyűlés Hivatala az Országgyű lés Költségvetési Bizottsága számára megküldöt t
feljegyzésében egy meglepő, és aggodalomra okot adó fejezetet találtunk . Ebben az
irományban a Szabad György Irodaház felépítésér ő l, és a Vértanúk-terének átalakításáról esik
szó. Nem felejtettük el az elmúlt évek tapasztalatait : amikor Önök felújítanak egy teret,
valahogy mindig eltűnik egy-egy nemzeti hősünkre vagy forradalmunkra emlékező szobor .

Önök a Kossuth-tér átalakítása címén eltüntették a térről a Forradalom lángját is . Azt sem
jelentették be el őre, majd egyik napról a másikra eltűnt a szobor . Önök ugyanígy, az éj leple
alatt távolították el az őszirózsás forradalom emblematikus alakjának, Károlyi Mihálynak a
szobrát is . Akkor sem szóltak el őre. De mondhatnám a József Attila-szobrot is, amit szinté n
az utóbbi években száműzött a Fidesz az eredeti helyérő l .

Nem vagyunk naívak, értjük, hogy az a hatalom, amely csak a saját maga által alkotot t
választási rendszerben képes kétharmadot szerezni ; az a hatalom, amely minden idők legtöbb
választási csalása mellett tudta csak megtartani hatalmát ; az a hatalom, amely elárulta a
rendszerváltás minden vívmányát az Nyugathoz tartozásunktól a sajtószabadságon át a
demokráciáig ; az a hatalom, amely minden percben igyekszik feledtetni, hogy hatalma a
néptől származik, amit a nép bármikor visszavehet ; az a hatalom nem tűri sokáig Nagy Imre
vigyázó tekintetét a parlament épületén . Természetes, hogy a gályáról nézve veszélye s
gondolat, hogy "bár fölül a gálya, s alul a víznek árja, azért a víz az úr" . Önök ezt a
gondolatot akarják elűzni a nemzeti emlékezetből . De ha ez önmagában nem lenne elég ok az
alapos gyanúra, emlékeztetem Önöket, hogy Kövér László házelnök már 6 éve, a most frisse n
beszántott Heti Válasz 2012 . április 5-i számában is pedzegette, hogy Nagy Imrének menni e
kell a Vértanúk terérő l .



Azt már láttuk, hogy mi lett abból, amit Orbán Viktor Nagy Imre újratemetésekor mondott : a
ruszkik hazából 30 év alatt eljutott a ;ruszkik visszához . Úgy látszik, hogy Orbán Viktornak
nem csak az akkor elmondottakat sikérül most meggyaláznia, hanem Nagy Imre emlékét is ,
amire rácsimpaszkodva akkor fiatal politikusként el ő léphetett . Most, hogy Orbán Viktor van
hatalmon, már nincs szükség a forradalmi emlékezetre? Most, hogy Orbán Viktor va n
hatalmon, már nem kell emlékeznünk a nemzet hőseire? Most, hogy Orbán Viktor van
hatalmon, már nincs szükség Nagy Imrére, már nem a tisztelet jár a bátraknak, hanem a
feledés?

Kérdezem ezért miniszter urat :

Mi a tervük Nagy Imre szobrával, miért és hova akarják elvinni ?

Budapest, 2018 . június 19 .

Ara CJergely

	

Dr. Vadai Ágnes
Demokratikus Koalíció
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